

Bestyrelsesmøde d. 10.9.2013

Deltagere: Pia N, Bettina S, Helle D, Per K, René H, Frederik F, Kurt A., Jørgen B., Ole Svendsen, Steen R., Harald G., Ole Skou, Ask (ref.)

1. Opfølgning på sidste møde

a. Oversigt over boformer og væresteder

Lotte fra sekretariatet har lavet en oversigt over alle §107, §108 og §110 boformer på vores område. Hun er ved at inddele dem, så det fremgår hvilke boformer der ligger i hvilket udvalg. Udvalgene skal ud og tjekke om boformerne findes, om de er for vores målgruppe og om de lever op til kravene for at være en § 110 boform. Vi diskuterer, hvad der skal til for at være en §110 boform. På en § 110 boform skal der være direkte adgang fra gaden (akutoptag). Der skal være et selvmøderprincip, dvs. at en hjemløs skal selv kunne bestemme hvilken boform vedkommende vil møde op på. Den skal være for en bred målgruppe. I København kan der være nogle steder, hvor man skal visiteres til. Det kan kun tillades fordi der ligger en boform tæt på, der har akutoptag. Spørgsmålet er om de reelt lever op til formålet. Det kan kun en klage til ankestyrelsen afgøre.

Vi skal også ud og besøge de væresteder, der er på listen. Hvis vi er i tvivl om hvem målgruppen er, skal vi besøge dem ellers kan man nøjes med at ringe til dem.

b. Hjemmesiden – rettelser og kommentarer

Helle mener, at der er kommet nye vedtægter for SAND Nordvestsjælland, som ikke er kommet på hjemmesiden.

Morten vil ikke være med i SAND Nordvestsjælland mere, siger Helle. Det har han også talt med Ask om. Han fjernes fra hjemmesiden.

Vi talte på sidste møde om, at hvert udvalg skal have et hjørne af siden de kan skrive på. Det kommer først, når vi får en nye hjemmeside.

Profilerne er ikke kommet på. Det kræver noget mere arbejde for Sofie at få uddybet de oplæg, bestyrelsesmedlemmerne har lavet, end hun først havde troet. Det er heller ikke alle, der har afleveret noget til hende.

Sofie vil gerne have historier, hvor det skinner igennem, at bestyrelsesmedlemmerne er hjemløse eller har været det. Hun vil arbejde hårdt på at få livshistorierne på plads i løbet af de næste 14 dage.

Ole Svendsen siger, at hvis man googler bisidder og SAND kommer der en gammel side frem, der ikke virker mere. Nogle mener, at man godt kan få det fjernet. Man kan efter sigende skrive til Google og bede dem om at fjerne det. Sofie undersøger om det kan lade sig gøre.

c. Kommunikation mellem sekretariat og udvalg

Ole Svendsen og resten af københavnerudvalget synes at kommunikationen har været god. Harald tilslutter sig. Sekretariatet har et par gange oplevet, at der har været folk, der ikke har fået besked om et arrangement fra deres bestyrelsesrepræsentant. Sekretariatet vil i højere grad forsøge at sende ud til alle folk i udvalgene. Så burde det problem være løst. Udvalgsrepræsentanterne kan i stedet bruge tid på at ringe til de folk i deres udvalg, de ved ikke åbner deres E mail eller ikke har en E mail og informere dem om mailens indhold.

2. Evaluering af Brugernes Bazar og næste års planlægning

Godt arrangement, siges der. Kl. 12 havde de udleveret 1000 armbånd. De regner med at de lukkede 2 – 300 mere ind efterfølgende.

Svendsen undrer sig over, at hjemløsekoret ikke var inviteret. Pia siger, at det var foreslået, men der var ikke stemning for det.

Svendsen synes generelt at han mangler lidt feedback fra Maria og Pia. Pia siger, at det hele har skullet være lidt hemmeligt fordi der var 10 års jubilæum. Ole Svenden synes, at der altid bør gives en tilbagemelding til bestyrelsen når man repræsenterer SAND på en opgave. Og mere hemmelig er Bazaren vist heller ikke, tilføjer han.

Der er ikke afsat penge til at holde Brugernes Bazar næste år, men Jann Sjursen, formanden fra Rådet, vil gerne arbejde på at få penge til det. Skou vil også gerne arbejde på at finde penge til det i Rådet.

Steen synes det var generende, at der blev snakket meget højt blandt folk, der ikke deltog i debatten i vores telt. Det var dem der stod tæt på men udenfor teltet. Det var svært at deltage i debatten for dem, der gerne ville. Måske man kunne lave en afskærmning af en eller anden art. Sofie synes vi bør overveje om man kan bruge vores telt mere i dybden eller vende bordene lidt anderledes. Vi fik mange roser for vores høje aktivitetsniveau.

Vi skal overveje om vi vil lave noget cafélignende ude foran næste år.

Vi vil gerne have noget mere plads næste år.

Under debatten i det store telt skulle vi sidde ved vores borde og have en diskussion. Svendsen oplevede at deres pennefører - en studerende fra den sociale højskole - ikke var klædt ordentligt på til at løse opgaven. Ordstyreren måtte gerne være mere styrende under debatten. Der var mange, der talte forbi emnet og for længe.

Vi skal bruge to personer til at sidde i planlægningsgruppen. Vi peger på Ole Svendsen og Frederik Falkengaard.

3. Sommercampen: Hvad fik vi ud af det og hvad skal vi følge op på?

Alle er henrykte over campen. Alle synes vi skal gøre det igen næste år. Steen foreslår, at vi skal lade os inddrage mere i planlægningen næste år. På den anden side er der mange der mener, at vi skal lade LVS/IDVI planlægge og udføre og så bare deltage, og få en masse godt ud af deres gode arbejde.

Cliff, lederen af LVS, skal til Tyskland og diskutere, om der skal holdes udsatte lege Tyskland eller i DK næste år.

Vi skal opfordre endnu flere af vores folk til at komme næste år.

June og Sofie har talt om muligheden for at have en lille SAND stand på campen. Herved kan vi arbejde lidt mere målrettet med at rekruttere folk. Vi kan så skiftes til at bemande den.

Vi er lidt skuffede over at Hus Forbi ikke ville dække campen. De burde vide at den afholdes.

Kritik: Der var flere aktiviteter, der var sammenfaldende. Det gjorde at man ikke kunne deltage i både den ene og den anden aktivitet. Det gjorde også at man ikke kunne heppe på hinanden. Der var alt for mange til petanque. Det tog alt for lang tid at afholde.

Der var også aktiviteter, hvor man skulle deltage to. Det var ærgerligt, hvis man var alene og gerne ville deltage. Der kunne godt være lavet nogle lister, hvor 'singles' kunne skrive sig på, hvis de havde lyst til at deltage i en aktivitet.

Campingdelen var noget af det, der gjorde det hyggeligt og godt. Der var så meget hjælpsomhed overalt. Det var herligt at opleve.

Sofie synes at vi skal gøre noget mere på sportsdelen her efter campen. Folk var f.eks. meget gode til høvdingbold. Vi kunne godt tilmelde et SAND hold til sportsarrangementer.

Vi diskurer om man kan lave et fælles sted for hjemløse, f.eks. et kursussted eller et rekreatiionssted. Ask siger at Cliff fra LVS er i fuld gang med at lave et sådan sted. Han vil gerne lave et uddannelsessted for både brugere og folk der vil have en socialuddannelse, f.eks. socialrådgiver. Herved kan vi klæde de folk der skal ud og arbejde med hjemløse bedre på, samtidig med at vi selv kan blive uddannet. Det kan f.eks. være vores tillidsmandskurser vi holder her. Stedet skal også være et feriecenter. Dels på ugentlig basis, hvor man kommer og holder ferie når man vil, dels som en sommercamp, hvor mange er samlet i en uge.

Ole Skou fortæller at Hus Forbi overvejer hvordan man skal bruge af formuen. Der tænkes bl.a. i lignende baner. Måske kunne LVS kunne lave det i samarbejde med Hus Forbi?

Svendsen synes godt man kunne forsøge at få Hus Forbi til at finansiere et sted vi kunne bruge.

Ask vil gerne definere nærmere, hvad det er vi gerne vil have ud af både et kursussted, og hvad vi gerne vil have ud af en sommer camp. Der efterlyses det samme som dette års sommercamp. Det foreslås også at vi laver en sommercamp i forbindelse med folkemødet på Bornholm.

Det får Steen til at sige, at hvis vi vil til Bornholm, skal vi til at komme i gang.

Der er stemning for at vi tager til Bornholm til Folkemødet. Sofie undersøger hvordan man får en stand på Bornholm og hvordan vi kan overnatte der. Vi kan komme om tirsdagen og holde seminar og så fortsætte til folkemøde fra torsdag til søndag. Vi må se hvad der er praktisk muligt.

4. Hjemløsedagen, hvem kommer og hvad stiller vi op med?

Campingvognen kommer. Midtvestdrene kommer med den. Det sørger sekretariatet for.

Badgemaskinen kommer også med. Kontaktudvalget vil uddele kasketter. Det skal vi måske ikke gøre.

Der er ønske om at hænge Holgers billeder op. Vi kommer med det sædvanlige udtræk.

Der kan købes vanddunke med 25 l i. Dem kan vi bruge i stedet for betonklodser. Per K finder ud af hvor kan købes. Plus båndstrammere.

Der kommer en del fra bestyrelsen.

5. Det nye Danmarkskort: Hvilke områder skal de enkelte SAND udvalg dække?

Der er lavet forslag til en inddeling. Lotte, som arbejder frivilligt for SAND, har talt lidt med Per K og Ask om nye grænsedragninger for udvalgene. Der er desuden kommet forslag fra Midtvest og folk i Sønderjylland om inddeling. Vi er enige om, at det er vigtigt at gøre udvalgene overkommelige i størrelse. Det skal være realistisk at komme rundt. Desuden vil vi gerne have, at der er flere boformer pr. udvalg, og at grænserne skal være nogenlunde naturlige.

Vi enes om at indsnævre SAND Nord. De afgiver Vesthimmerland, Thisted og Morsø. De kommuner plus Skive og Viborg kommuner udgør et nyt udvalg. Det døber vi Nordvestjylland. SAND Midtjylland afgiver Viborg. Ellers ingen ændringer.

SAND Sydvestjylland udgøres af Kommunerne Varde, Vejen, Billund og Esbjerg. Der laves et SAND Sønderjylland, der består af Tønder, Åbenrå, Sønderborg og Haderslev.

SAND Trekanten får Hedensted Kommune, som før var udenfor det gode selskab, og består ellers af Horsens, Vejle, Kolding, Odder og Fredericia kommune.

Vi inddeler de østjyske kommuner, så SAND Århus kun består af Århus, Syddjurs, Norddjurs, og Samsø kommune.

Randers, Favrskov og Skanderborg bliver et nyt udvalg; SAND Østjylland.

Fyn er inddelt. Storstrøm består af Næstved, Ringsted, Køge, Stevns, Faxe, Vordingborg, Guldborgsund og Lolland.

SAND Hovedstaden får Solrød, Greve og Hovedstadskommunerne, og naturligvis Bornholm. Der laves et nyt SAND Nordsjælland. Det består af Furesø, Egedal, Rudersdal, Hørsholm, Allerød, Frederikssund, Hillerød, Fredensborg, Helsingør, Gribskov og Frederiksværk-Hundested kommune.

Alle ændringer skal godkendes på udvalgenes kommende generalforsamlinger. Ask laver vedtægtsændringsforslag til udvalgene. Og til de nye udvalg, der skal oprettes, laves der nye vedtægter. De nye udvalg skal ikke bare oprettes. Der skal laves noget benarbejde for at få dem op og stå.

6. Halvårsregnskab

Det gennemgås. Der er et par spørgsmål i petitesse kategorien.

7. Næste møde

10. december på TAMU

8. Eventuelt

Skou fortæller om retshjælpskurset. Det må I gerne reklamere for. Det skal være folk, der gerne vil være aktive og tage ud på boformer og væresteder og sørge for at hjælpe folk med at få hjælp med deres juridiske spørgsmål. Skou har fået nogle rigtig gode folk på.

D. 4. november er der lovgivningskursus. Ejvind er stadig syg. Ole har fået Peter Juul til at overtage hans plads. Peter har siddet i Socialministeriet og lavet vejledningen til Serviceloven. Ole har store forventninger til at han kan formidle budskabet.

Hus forbi: Ole er blevet overtalt til at tage en ny to årig periode som formand. Der er generalforsamling d. 23. sept. Alle SAND folk i vores bagland må gerne møde op. Der kører stadig rygter om at vi er med i Hus Forbi for at malke dem. Det rygter skal vi mane i jorden.

SAND stiller Jens Vestergaard op, Jim fra Aulum, Ove fra Værestedet i Århus, Jørgen Brohus fra Sydfyn, Sælger John fra Kbh, Ask fra sekretariatet. Ole stiller selvfølgelig også op.

Vi skal have gang et par arbejdsgrupper. Der er møde i 'skæve huse' gruppen d. 19. september. Der skal også gang i kommunikationsgruppen. Vi får Sofie til at indkalde.

Per vil gerne have at vi investerer i en maskine man kan trykke t-shirt med. Vi undersøger hvad den koster og beder kommunikationsgruppen om at finde ud af, hvad den skal bruges til.

D. 28. november holder SAND Fyn julefrokost sammen med Herberget på Herberget.

Vi kan indstille kandidater til hjemløseprisen. I år er det en organisation eller en person, der har gjort noget for unge hjemløse. Vi har mest lyst til at indstille os selv.

Østervang har arrangeret et foredrag med Erik Clausen. Det har Gadens Konger givet nogle penge til under forudsætning af at vi får nogle SAND pladser. Det foregår d. 3. 10 kl. 16 – 19 inkl. spisning. Folk skal selv betale billetten eller få deres udvalg til det. Vi vil gerne have lavet en lille charmeoffensiv før arrangementet for at få nogle nye folk ind i SAND Århus.

Hjemløsetallene fra Region Sjælland 2013 er ikke med i det materiale Ask har sendt ud.